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135/21: Godkjenning av innkalling og saksliste

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Innkalling og sakliste vert godkjent

  
  
06.12.2021 FORMANNSKAPET

Ordførar Per Lerøy (Ap) påpeikte at dei siste sakene kom seint ut. 
Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug sa at det er notert, og at i ny møteplan er det teke omsyn til fristar 
i samband med innkallingar.

Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

FS - 135/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjent

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

136/21: Godkjenning av møteprotokoll

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent

  
  
06.12.2021 FORMANNSKAPET

Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

FS - 136/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

137/21: Meldingar

Kommunedirektøren sitt framlegg:



  
  
06.12.2021 FORMANNSKAPET

Det var ingen meldingar

FS - 137/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
Det var ingen meldingar til møte

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

138/21: Delegerte saker

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Delegerte saker vert tekne til orientering

  
  
06.12.2021 FORMANNSKAPET

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke

FS - 138/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
Delegerte saker vert tekne til orientering

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

003/21: Vedtektsendring for AS Austrheim Næringsselskap

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Formannskapet tek orienteringa til vitande. 

  
  



06.12.2021 FORMANNSKAPET

Christopher Straumøy orienterte om framlegg til nye vedtekter for Næringsselskapet. Det er ønske om 
å endre namnet for å gjere det meir i tråd med oppgåvene selskapet skal ha. Nytt namn: Austrheim 
kommunale eigedomsselskap. I dag er kommunestyret generalforsamling for selskapet, ein ønsker å 
endre det slik at formannskapet blir generalforsamling, for å skape meir effektivitet.
Det var drøftingar rundt samansetning av styret, leiing av selskapet, valnemda, blandt anna  spørsmål 
som  ein bør ha med nokon frå kommunestyret i styret. Christopher Straumøy sa at i praksis er det 
politikarane som bestemmer kven som skal sitte i styret, og at det viktige er å endre kven som skal 
vere generalforsamling.  Han orienterte vidare om at det er Austrheim kommune som har ansvar for 
vedtak ved tildeling av bustad, men at selskapet skal hjelpe kommunen med tilgang til 
eigedomsmassen, selskapet kan leige ut til kommunen. 
Det vart og peika på at vedlikehald må vere effektivt og ikkje gå utover ressursane til Teknisk Drift. 
I første omgang må ein gjere noko med vedtektene og det må  gjerast i generalforsamlinga. Det blir 
kalla inn til generalforsamling i samband med kommunestyret den 16.12. 

FS - 003/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
Formannskapet tek orienteringa til vitande. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

004/21: Orienteringar i møte 06.12.021

Kommunedirektøren sitt framlegg:

  
06.12.2021 FORMANNSKAPET

Kommunalsjef Monika Kvamme orienterte kort om korona- og vaksinesituasjon: 
Ny forskrift i kraft frå fredag 3.12. kl. 21.00. Ikkje så store inngrep, men går meir på arrangement, 
registrering av besøkjande mm. Når det gjeld heimekontor så er det førebels beslutta at vi i kommunen 
er på kontoret. Vaksinerer førstkomande torsdag og neste veke. Det er for aldersgruppa 65 pluss og 
helsepersonell. Det går mykje i sjølvtesting, einskilde kommunar rapporterar om at dei er tom for 
hurtigtest. Vi har framleis ein del på lager, men det er mykje spørsmål. Klar melding frå 
Statsforvaltaren at folk må kjøpe testane sjølv om dei ikkje har symptom. 
Avdelinga kjøper inn nye system, Helserespons og Remin, blandt anna for å forbetre kommunikasjon 
og lette arbeidet i samband med vaksinering.

Ny kommunalsjef for Oppvekst og Kultur Trine Merete Jansen presenterte seg for formannskpet. Ho 
byrja i jobben forrige veke og held no på å gjere seg kjent i organisasjonen og med oppgåvene. Kjem 
frå rektorjobb i Alver og gler seg til arbeidet både innan oppvekt- og kultursektoren. 

FS - 004/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
Orienteringane vert teke til vitande. 



---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

139/21: Orienteringssak

Kommunedirektøren sitt framlegg:

  
06.12.2021 FORMANNSKAPET

Øyvind Brandtun frå Austrheim Idrettslag orienterte om prosjekt ny klatrehall som tilbygg til 
Austrheim hallen. Prosjektet er forankra i styret i Austrheim Idrettslag og det er ei prosjektgruppe som 
består av: Lennart Romarheim, Sjur Brandtun og Øyvind Brandtun. 

Klatring er ein svært populær aktivitet og anlegg i til dømes i Bergen har ikkje kapasitet til fleire 
utøvarar. Idrettlaget har ved hjelp av midlar frå Sparebanken Vest hyra firmaet Vill til gjere eit 
forarbeid til prosjekt, som gjeld mogelegheit for å utvide hallen med klatrehall og større styrkerom. 
Berekna kostnad er 7-8 mill. for påbygget (utvendig, utanom kjem oppbygging av til dømes sjølve 
klatreveggen) og finansiering er tenkt ved hjelp av tippemidlar, søknad til Sparebanken Vest med 
fleire og sponsormidlar.
Det er Austrheim kommune som eig hallen og er grunneigar, blant anna derfor treng idrettslaget 
kommunen med på laget. Det blir lagt vekt på at prosjekt ikkje skal belaste kommunen, utover støtte i 
form av møter for å fordele ansvar undervegs i prosjektet og mandat til å jobbe vidare. Dessutan treng 
prosjektet tilsluting frå politikarane slik at kommunen får det med i sin handlingsplan for fysisk 
aktivitet, idrett og friluftsliv som vert lagt til grunn for tippemiddelsøknadane. 

Eit samrøystes formannskap ser positivt på prosjektet og meiner at ein må kunne få det inn i 
prioriteringslista. På spørsmål om administrasjon har ressursar til å bidra svarar kommunedirektøren at 
ein må vurdere det praktiske, men seier formannskapet ja skal ein finne gode løysingar. 

Framlegg til vedtak: 
Orienteringa frå Øyvind Brandtun vert teke til vitande og formannskapet er positive til prosjektet.

Vedtaket vart samrøystes vedteke

FS - 139/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
Orienteringa frå Øyvind Brandtun vert teke til vitande og formannskapet er positive til prosjektet.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



140/21: Gebyr- og betalingssatsar 2022

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Austrheim kommunestyre vedtek gebyr- og betalingssatsar for 2022 slik den ligg føre i Gebyrliste 
(framsikt.net). 

  
  
06.12.2021 FORMANNSKAPET

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om saka. 
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøyses vedteke

FS - 140/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
Austrheim kommunestyre vedtek gebyr- og betalingssatsar for 2022 slik den ligg føre i Gebyrliste 
(framsikt.net). 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

141/21: Budsjett- og økonomiplan 2022-2025 - etter høyringsrunden

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Austrheim kommunestyre vedtek: 

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke slik 
det ligg føre.  

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne 
VA-prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022. 

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.   

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift §5-4 
og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto driftsrammer for 
dei ulike hovudområda. 

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement): 

a) Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer. 

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/
https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/
https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/
https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


b) Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.  

c) Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.  

d) Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar. 

e) Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.  

f) Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)  

6. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det. 

7. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet 
og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) § 3 første ledd 
bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. Utskrivingsalternativet omfattar 
også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i 
Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for 
eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på 
eigedommar som tidlegare var rekna som «verk og bruk» på eit «særskilt fastsett grunnlag» med 
heimel i overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 
2022 være lik 3/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka 
av at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 
skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av 
eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 
og 4 andre ledd. Eigedomsskatten vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste 
alminnelege taksering I kommunen vart gjennomført I 2018 og 2019.  

8. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.  

9. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 3 175 000,- kr.  

10. Ramma til Austrheim folkebibliotek vert auka med kr 109 000,-.  

11. Ramma til Fensfjorden PPT vert auka med kr 250 000,- 

12. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre.  

13. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til 
varaordførar er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg framlegg i 
innstilling om godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og varaordførar 



regulerast per mai 2022 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar.  

14. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 % 

15. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak.
  
  
06.12.2021 FORMANNSKAPET

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug gikk gjennom framlegg til budsjett og endringar i etter innspel i 
høyringsrunden. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) hadde med innspel frå Arbeidarpartiet, som ønskjer at ein tar tak i dette med 
at barnetryd vert trekt frå utbetalingane i samband med sosisalhjelp umiddelbart, men tar med seg 
tilbake til partiet at dette ikkje er så enkelt som først tenkt. 
Helge Dyrkolbotn (Krf) - Viss det kjem nasjonale føringar som gjeld frå neste haust kan det vere 
fornuftig å vente. 
Inger Lise Brekke (H) - Vi er i eit vertskommunesamarbeid og må vere forsiktig med å komplisere 
deira arbeid, meiner vi bør vente å sjå kva som skjer nasjonalt. 

Per Lerøy (Ap) - Påpeikte at det ikkje er lagt inn noko ekstra vedlikehaldsmidlar. Bjørnar Fjellhaug 
svarte at det er lite handlingsrom og at det er politikarane som må avgjere kor dei vil sette inn trykket 
framover. 
Odd Harald Dommernes kommenterte at ein kan hente midlar frå disposisjonsfond til veivedlikehald, 
men det er eit stramt budsjett og ein må spesielt tenkje på straumkostandane. 
Helge Dyrkolbotn (Krf) - Admininstrasjon har gjort ein god jobb med budsjettet og har god kontroll. 
Inger Lise Brekke (H) - Vi må halde oss på ei moderat linje og ha disposisjonsmidlar i bakhand. 
Per Lerøy (Ap) - er dels einig i det og kanskje kan vi sjå på justeringar etter 1. tertial. 

Kommunedirektøren sitt framlegg til tilråding vart samrøystes vedteke.

FS - 141/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
Austrheim kommunestyre vedtek: 

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke slik det 
ligg føre.  

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne VA-
prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022. 

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.   

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift §5-4 
og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto driftsrammer for 
dei ulike hovudområda. 



5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement): 

a) Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer. 

b) Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.  

c) Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.  

d) Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar. 

e) Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.  

f) Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)  

6. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det. 

7. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og 
anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) § 3 første ledd 
bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. Utskrivingsalternativet omfattar også 
flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i Austrheim 
kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for 
eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på eigedommar 
som tidlegare var rekna som «verk og bruk» på eit «særskilt fastsett grunnlag» med heimel i 
overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 2022 
være lik 3/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at 
produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 skrive 
ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av eigedomsskattegrunnlaget 
for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4 andre ledd. 
Eigedomsskatten vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste alminnelege taksering I 
kommunen vart gjennomført I 2018 og 2019.  

8. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.  

9. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 3 175 000,- kr.  

10. Ramma til Austrheim folkebibliotek vert auka med kr 109 000,-.  

11. Ramma til Fensfjorden PPT vert auka med kr 250 000,- 

12. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt skatteøre.  



13. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til varaordførar 
er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg framlegg i innstilling om 
godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og varaordførar regulerast per mai 2022 i 
samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar.  

14. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 % 

15. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

142/21: Foreløpig rekneskap for 2021

Kommunedirektøren sitt framlegg:
     

  
06.12.2021 FORMANNSKAPET

Odd Harald Dommersnes orienterte og gikk gjennom tala i foreløpig rekneskap for 2021. 

Framlegg til vedtak: 
Kommunedirektøren sitt framlegg til tilråding:

1. Kommunestyret vedtek kommunedirektøren sitt framlegg til budsjettjusteringar for 3 
tertial.

2. Kommunestyret tek rapporten til vitande.

Framlegget vart samrøystes vedteke

FS - 142/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
1. Kommunestyret vedtek kommunedirektøren sitt framlegg til budsjettjusteringar for 3 

tertial.

2. Kommunestyret tek rapporten til vitande

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



143/21: Klage på løyve frå Felles Landbrukskontor til landbruksveg - gbnr 131/6 - Fonnes

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Formannskapet i Austrheim tek ikkje klagen til følgje.

Grunngjeving er gjeve i saksutgreiinga.

Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33.

Saka vert sendt til Statsforvaltaren i Vestland for endeleg avgjerd, jf. Forskrift om planlegging og 
godkjenning av landbruksveier § 4-1

  
  
06.12.2021 FORMANNSKAPET

Det var synfaring på Fonnes, der følgjande deltok: 
Formannskapet: Per Lerøy (Ap), Inger Lise Brekke (H), Helge Dyrkolbotn (Krf), Morten Sognnes (H)
Administrasjon: Bjørnar Fjellhaug, Asbjørn Nagell Toft, Christopher Straumøy
Frå partane i saka: Tore Mykelbusthaug, Øystein Austrheim, Ronny Larsen

I møtet orienterte Chistopher Straumøy om saka og klagehandsaminga. Det vart spørsmål kring det 
med 4 meter avstand til naboeigedomen. Christopher Straumøy informerte formannskapet om at 
Landbrukskontoret sitt vedtak om avstandskrav på 4 meter til naboeigedommane gjeld, men at det 
ikkje er det klaga handlar om. Formannskapet skal ta stilling til om det er tilstrekkeleg behov for 
landbruksveg slik at landbruksforskrifta vert gjeldande. 

Framlegget frå kommunedirektøren vart samrøystes vedteke

FS - 143/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
Formannskapet i Austrheim tek ikkje klagen til følgje.

Grunngjeving er gjeve i saksutgreiinga.

Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33.

Saka vert sendt til Statsforvaltaren i Vestland for endeleg avgjerd, jf. Forskrift om planlegging og 
godkjenning av landbruksveier § 4-1

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



144/21: Skjenkeløyve for Knuter Catering og Service AS - på samfunnshuset

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Kommunedirektøren rår til at ein følgjer rådet frå politiet, og gjev skjenkeløyve frå klokka 20-24 for 
torsdagar, laurdagar og søndagar, for opp til 22 prosent.

Skjenkeløyvet i kafeen må likevel vika dei dagane salen i samfunnshuset er utlånt til barne- og 
ungdomsarrangement, dersom dette kolliderer i tid med skjenking.

  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Utsettingsframlegg foreslått av: Per Lerøy

Saka vert utsett til formannskapet sitt møte 6/12, slik at det vert tid til å henta inn uttale frå styret for 
samfunnshuset.

Inger-Lise Brekke (H) sa at det er bra om ein kan få på plass ei kafedrift, men var skeptisk til 
kombinasjonen med alkohol. 
Bjørn Inge Haaland Dyrkolbotn (Sp) og Helge Dyrkolbotn (KrF) etterlyste kva styret og eigarlaga 
meiner om skjenking i kafeen. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) spurte om saka skulle utsetjast til formannskapet sitt møte 6/12, slik at det 
vert tid til å henta inn uttale frå styret for samfunnshuset. Dette framlegget fekk støtte frå 
formannskapet.
Handsaming i formannskapet:
Semje om å utsetja saka til formannskapet sitt møte 6/12, slik at det vert tid til å henta inn uttale frå 
styret for samfunnshuset.

FS - 130/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Saka vert utsett til formannskapet sitt møte 6/12, slik at det vert tid til å henta inn uttale frå styret for 
samfunnshuset.

06.12.2021 FORMANNSKAPET

Saka vart ikkje behandla, den vart trekt før møte.

FS - 144/21 - 06.12.2021  - Vedtak:
Saka vart trekt før møte
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